



الإمارات للمرطبات Emirates Refreshments

Detailed analysis of accumulated losses

Date:	08/11/2020
Listed Company Name:	Emirates Refreshment (PSC)
Define the period of the financial statements	Q3'2020 (for the period ended 30 th Sep 2020)
Accumulated losses:	AED 8,741,234
Accumulated losses to capital ratio:	29.14%
The main reasons leading to these accumulated losses and their history:	a) The losses were accumulated over last two years in 2018 and 2019 totaling to AED 18.05M majorly due to reduction in volumes year on year as well as reduction in the net selling price due to price competition. b) Introduction of toll tax by Sharjah Municipality, in q4 2018 on transportation of goods from our manufacturing unit located at Hatta and Dibba resulted in further worsening of bottom line. c) Post approval by shareholders at AGM held on 22nd June'20, the Statutory and obligatory reserves were merged with the accumulated losses. d) Spread of Coronavirus pandemic caused disruption of economic and business activities across the geographies. Company too got effected badly due to economic slowdown thereby resulted in decline in sales by 46% in last two quarters of year 2020 vs same period previous year. Further in compliance of IFRS 9, company had to take the provision for expected credit loss, resulting in increase in provision in current year.
Measures to be taken to address accumulated losses:	a) The cost saving initiatives taken in the last quarter of 2019 by way of optimizing and eliminating the fixed cost components, restructured and rationalized the distribution routes and fleets, restructured human resources and shutdown of one of the manufacturing facility has resulted in sizeable reduction in the net losses in Q1 2020. The loss has reduced by 80% in Q1 2020 vs Q1 2019. Restructuring of Capital and cost optimization.



Authorized signatory

Chairman

Nader Ahmad Al Hammadi

ص.ب. ٥٥٦٧، دبي، إ.ع.م. • هاتف: ٣٣٣٥٥٦٦ (+٩٧١ ٤) • فاكس: ٣٣٣٥٥٥٨ (+٩٧١ ٤)
البريد الإلكتروني: info@erc.ae • الموقع الإلكتروني: www.erc.ae

P.O. Box 5567, Dubai, U.A.E. • Tel: (+971 4) 3335566 • Fax: (+971 4) 3335558
Email: info@erc.ae • website: www.erc.ae

No. 9422



الإمارات للمرطبات Emirates Refreshments

تحليل تفصيلي للخسائر المتر كمة

التاريخ:	2020/11/08
اسم الشركة المدرجة:	الإمارات للمرطبات (ش.م.ع.)
تحديد فترة البيانات المالية	الربع المالي الثالث (عن الفترة المنتهية بتاريخ 30 سبتمبر 2020)
مقدار الخسائر المتر كمة:	درهم أمارتي 8,741,234
نسبة الخسائر المتر كمة الى رأس المال:	29.14%
الاسباب الرئيسية التي أدت الى بلوغ هذه الخسائر المتر كمة وتاريخها:	تراكمت الخسائر على مدى العامين الماضيين في 2018 و 2019 وبلغ إجماليها 18.05 مليون درهم ، ويرجع ذلك بشكل رئيسي إلى الانخفاض في كمية المبيعات سنة تلو السنة وكذلك انخفاض صافي سعر البيع بسبب المنافسة السعرية. تم زيادة التعرفة المروية خلال الربع الرابع من العام 2018 لبلدية الشارقة على الشاحنات التي تنقل البضائع من مصانعنا في كل من مدينة حتا ومدينة دبا الفجيرة ونتيجة لذلك زادت مقدار الخسائر بعد موافقة المساهمين في اجتماع الجمعية العمومية المنعقد في 22 يونيو عام 2020 ، تم دمج الاحتياطات القانونية والإلزامية مع الخسائر المتر كمة. تسبب انتشار جائحة فيروس كورونا في تعطيل الأنشطة الاقتصادية وأنشطة الأعمال عبر المناطق الجغرافية. تأثرت الشركة أيضًا بشكل سلبي بسبب التباطؤ الاقتصادي مما أدى إلى انخفاض المبيعات بنسبة 46% في الربعين الأول والثاني من العام 2020 مقابل نفس الفترة من العام السابق. كذلك امتثالا للمعيار الدولي رقم 9 للتقارير المالية، كان على الشركة أخذ مخصص لخسارة الائتمان المتوقعة، مما أدى إلى زيادة في المخصص في العام 2020.
الاجراءات التي سيتم اتخاذها لمعالجة الخسائر المتر كمة:	أدت مبادرات توفير التكاليف في الربع الأخير من عام 2019 عن طريق تحسين طريق تحسين وتقنين التكلفة الثابتة وإعادة هيكلة والترشيد في مصاريف اسطول البيع والتوزيع ، وقمنا بتخفيض القوى العاملة وإغلاق احدى المصانع. وكانت لتلك الاجراءات ان خفضت مقدار الخسائر في الربع الأول من عام 2020. حيث انخفضت الخسارة بنسبة 80% في الربع الأول من عام 2020 مقارنة بالربع الأول من عام 2019.
	إعادة هيكلة رأس المال وتحسين التكلفة



المخول بالتوقيع
رئيس مجلس الادارة
نادر أحمد الحمادي

ص.ب. ٥٥٦٧، دبي، إ.م.ع. • هاتف: ٣٣٣٥٥٦٦ (+٩٧١٤) • فاكس: ٣٣٣٥٥٥٨ (+٩٧١٤)
البريد الإلكتروني: info@erc.ae • الموقع الإلكتروني: www.erc.ae

P.O. Box 5567, Dubai, U.A.E. • Tel: (+971 4) 3335566 • Fax: (+971 4) 3335558
Email: info@erc.ae • website: www.erc.ae